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ZÁPIS Z VEREJNÝCH STRETNUTÍ 
PARTICIPATÍVNYCH KOMUNÍT 

 
 

V dňoch 23. a 25. apríla 2018 sa v AXA klube uskutočnili 4 verejné stretnutia 
participatívnych komunít , ktoré boli pokračovaním procesu participatívneho 
rozpočtu. Každé stretnutie sa venovalo rozdielnej téme. Spolu išlo o 4 témy: 

 šport a kultúra 

 verejné priestory a zeleň 

 (cyklo)doprava 

 sociálne veci 

Každé verejné stretnutie malo spoločný priebeh .  Na úvod boli účastníci 
oboznámení s procesom participatívneho rozpočtu, následne každý 
osobitne zodpovedal základné otázky pre občiansky projekt –  kto je 
nositeľom projektu, čo je obsahom projektu, aká je cieľová skupina 
projektu, kde a ako bude projekt realizovaný. Po spísaní prvotného 
návrhu, ich zúčastnení odprezentovali a  prebehla diskusia o projektoch. 
Na záver stretnutí dostali zúčastnení projektový formulár, ktorý  je 
nevyhnutné vyplniť pre ďalšie napredovanie občianskych projektov.   

V pondelok 23. apríla  sa konali verejné stretnutia na témy šport 
a kultúra ; verejné priestory a zeleň .  Stretnutí sa zúčastnilo približne 15  
ľudí  z radov verejnosti, spolu s 2 členmi OZ Utópia a  1 zamestnancom 
mesta Hlohovec. Nie všetci zúčastnení mali nápady na svoj vlastný 
projekt, no všetci pozorne počúvali a  pomáhali si v dolaďovaní nápadov. 
Objavilo sa niekoľko  návrhov na občianske projekty  ako:  

 historický náučný chodník  v podobe vybudovania stanovíšť s tzv. 
„kukadlami“  v spolupráci s deťmi  –  predkladateľ už kedysi niečo 
obdobné v meste vytvoril,  no stanovištia boli zničené vandalmi  

 osadiť sochu sv. Urbana  a urobiť okolo nej prístrešok - pri tej 
príležitosti urobiť udalosť pripomínajúcu 1000 -ročnú tradíciu 
vinohradníctva v Hlohovci 

 viditeľne označiť prekážky na chodníkoch ,  ktoré slabozrakí v šere 
nevidia - prvý návrh bol označiť prekážky v blízkosti hypermarketov, 
čo však nie je možné zrealizovať ako občiansky projekt. Nápad je 
možné modifikovať tak, že sa vyberie verejný priestor, na ktorom sa 
označenie zrealizuje a potom by bolo možné upozorniť na problém 
aj reťazce  
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 vznik mapy pamiatok Hlohovca  (technické objekty, pamiatky, 
osobnosti, pivnice atď.) alebo osadenie pamätných tabúľ –  
predkladateľ sa venuje histórii a dlhé roky zbiera potrebné poznatky 
v spolupráci s riaditeľom Vlastivedného múzea 

 využitie záhradníckeho domu ,  resp. jeho areálu v Zámockom parku –  
aktivisti by ho chceli oživiť ,  prípadne dobrovoľnícky postupne 
rekonštruovať a priestor okolo rovnako využiť na oživenie 
Zámockého parku .  Zaznela aj otázka, či by bolo možné dočasne dať 
dom do symbolického nájmu OZ, ktoré by sa o priestor postaralo do 
rekonštrukcie objektu. Bude potrebné zistiť, či takáto možnosť 
prichádza do úvahy. Je však otázne či súčasný stav objektu dovoľuje 
jeho využitie na účely projektu .  Hovorilo sa tiež o  viacerých 
alternatívach 

 vybudovanie permakultúrnej komunitnej záhrady  –  objavilo sa hneď 
niekoľko potencionálnych lokalít vhodných na zriadenie záhrady .  Je 
potrebné zistiť, ktoré z  lokalít sú pre daný projekt vhodné 
a dostupné –  navrhnuté boli skleníky v Zámockom parku, areál 
záhradníckeho domu a priestor pri ZpS na ul. Podzámska, ktorý sa 
ale bude revitalizovať. Ak žiaden z týchto priestorov nie je vhodný, 
mesto by mohlo ponúknuť alternatívu. 

 zriadenie cvičiska pre psov  s pomôckami na ich tréning spojeného s 
výukou pre ľudí o  tom ako chovať psov –  predkladateľ pôvodne 
plánoval cez participatívny rozpočet zriadenie útulku pre psov. Po 
rokovaniach s mestom sa však ukázalo, že zriadenie útulku 
prekračuje možnosti PR  (zriadeniu útulku sa bude mesto venovať 
mimo PR). Rozhodol sa preto o získanie podpory pre cvičisko, ktoré 
by malo byť vybudované v  mestom vybranej lokalite.  Integrované 
služby by mohli vyriešiť problém s preplnenosťou útulkov 
a integrovať opustených psov.  

 Futbal deťom + mládežnícka  futbalová miniliga - športové aktivity 
pre deti na ihrisku FC Slovan Hlohovec 
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Pri prezentácií projektov sa ukázalo, že niektoré nápady sú si blízke a je možné ich 
prepojenie, prípadne spojenie. Účastníci medzi sebou vyjadrili ochotu 
spolupracovať a byť v kontakte. 

Okrem nápadov na občianske projekty, sa objavila požiadavka na bezbariérové 
prepojenie ul. M. Bela s ul. Podzámska. Predkladateľ bol odporučený na 
napísanie nápadov na internetový portál IdeaSiTy, z dôvodu, že sa jedná o zadanie 
pre mesto. 

Jedna občianka vyjadrila žiadosť o revitalizáciu vnútrobloku Michalská – 
Podzámska a znovuotvorenie Domu kultúry. Pri obidvoch prípadoch bol 
vysvetlený aktuálny stav v meste s danými požiadavkami a tiež zdôraznená ich 
finančná náročnosť. 

Všetci zúčastnení dostali na záver stretnutí projektový formulár, ktorý si doma 
vyplnia a prinesú na ďalšie verejné stretnutie v priebehu mája. 
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V stredu 25. apríla sa konali verejné stretnutia na témy (cyklo)doprava a 
sociálne veci .  Stretnutí sa zúčastnilo výrazne menej ľudí .  Na každú 
tému prišla jedna osoba  z radov verejnosti, spolu s 2 členmi OZ Utópia 
a 1 zamestnancom mesta Hlohovec.  

Na úvod sa časť z organizátorov zúčastnila „Cyklojazdy po Fraštáku,“ kde boli 
cyklisti oboznámení s možnosťami participatívneho rozpočtu a pozvaní na verejné 
stretnutie do AXA klubu. Zatiaľ sa už v AXA klube rozbehla diskusia na sociálnu 
tému. Aj napriek nízkej účasti sa objavilo viacero zaujímavých nápadov 
z obidvoch oblastí:  

 adoptuj si svoju babičku – prepojenie osamelých senioriek a mladých matiek, 
ktoré vyšli z detských domov. Išlo by o spoločné aktivity so sprievodom 
odborných pracovníkov, napríklad študentiek a študentov psychológie, ktorí by 
takto ako súčasť vzdelávania mohli absolvovať potrebnú prax. 

 (elektro)bicykle pre mestské opatrovateľky – kúpa (elektro)bicyklov na 
zjednodušenie pohybu opatrovateliek medzi jednotlivými zariadeniami 

 rozšírenie zúženej časti hrádze v Petre – rozšírenie problematickej časti 
cyklochodníku o cca 50 cm 

 debarierizácia auto-zábran na hrádzi – na zabezpečenie plynulejšieho pohybu 
cyklistov a korčuliarov, prípadne odstránenie niektorých nadbytočných zábran 

 

Z dôvodu nízkej účasti sa v máji plánuje zorganizovanie dodatočného stretnutia 
k témam (cyklo)doprava a sociálne veci.  

 


